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Vážení spoluobčané,     

snažím se vždycky titulní stránkou našeho Zpravodaje navodit atmosféru 

něčeho pěkného, co jsme za uplynulý měsíc prožili nebo co nás v nejbližším 

období čeká.  

A protože letošní začátek dubna je ve znamení Velikonoc, byla tentokrát volba 

jasná. Tento měsíc kromě velikonočních svátků patří také stále více se hlásícímu 

jaru. Toto období se však vyznačuje rovněž aprílovým počasím, což jsme pocítili 

v posledním týdnu v březnu. Stále tedy platí: „Březen za kamna vlezem, duben 

ještě tam budem“. 

Ale teď se již několika poznámkami vrátím k tomu, co se v našich obcích událo 

v uplynulém měsíci. Jeho začátek byl v mnoha rodinách oslavou Mezinárodního 

dne žen. Je to dobře, protože ženy si rozhodně svůj svátek a jeho oslavy zaslouží.  

A co se dělo v tomto měsíci v rámci naší obce? V oblasti kultury po plesové 

sezóně jistě potěšilo úžasné divadelní představení ochotníků z Městečka 

Trnávky – Manželka se nepůjčuje, odměněné na konci i v průběhu četným 

potleskem. Tuto komedii zhlédlo 11. března v našem kulturním domě asi 70 

nadšených diváků. V knihovně i ve škole probíhala setkání a tvorba dětí 

zaměřená na Velikonoce, více v další části Zpravodaje. Naši fotbalisté, kteří se 

připravují na začátek nové sezóny, uspořádali několik brigád na hřišti, 

zakončené novým dosetím travnatého povrchu. I z tohoto důvodu dojde 

pravděpodobně k přesunu prvního domácího utkání na hřiště soupeře. 

Pracovníci obce pokračovali v provádění údržby veřejné zeleně po obci i 

likvidaci větví z provedeného prořezu. Ve středu 29. března byl zahájen poprvé 

pod dohledem sběr velkoobjemového odpadu u kulturního domu.  Chceme tím 

zamezit nekontrolovanému odkládání předmětů, které tam nepatří, popř. jsou 

v rozměrech, které dalším občanům omezí prostor na odložení nepotřebného 

odpadu. Kromě velkoobjemového odpadu se 1. dubna konal i sběr nebezpečného 

odpadu. Ten se podobně jako velkoobjemový provádí dvakrát ročně.  

V Drválovicích obec zajistila první část výměny svítidel veřejného osvětlení, kdy 

bylo instalováno prvních 10 úsporných svítidel, a zastupitelstvo se na svém 

zasedání rozhodlo tuto výměnu dokončit u všech světelných bodů. Zbývá ještě 

vyměnit 23 světel, což obec přijde zhruba na 70 tisíc Kč + práce plošinou. Světla 

jsou nahrazována úspornými 30 W LED svítidly, namísto stávajících 70 W nebo 
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50 W. Uspoříme tím v Drválovicích zhruba 3 MWh za rok. Co se týká dalších 

úspor energií, byla podána žádost o dotaci na fotovoltaické panely, kterými by 

měla být osazena střecha naší školy.  

Kdo chodíte nebo jezdíte kolem nově zasíťovaných pozemků mezi našimi 

obcemi, jistě jste zaregistrovali čilý stavební ruch. Již šest stavebníků zahájilo 

výstavbu výkopem základů a jejich betonáží, čemuž napomohlo krásné jarní 

počasí v závěru měsíce března. Nemohu také nevzpomenout výroční valnou 

hromadu TJ Sokol Vanovice, která se konala v pátek 31. března v jídelně 

kulturního domu ve Vanovicích. Více v další části Zpravodaje. 

Zastupitelstvo na svém posledním jednání kromě jiného odsouhlasilo zakoupení 

přístroje na vyhledávání poruch na vodovodu, který nás zbaví závislosti na 

službách VODÁRENSKÉ a.s., a vyhneme se tak dlouhému čekání na odhalení 

závady, které postihlo Drválovice a bylo právem důvodem k nespokojenosti. 

Cena je asi 110 tisíc Kč, ale myslíme si, že se nám to rychle vrátí.  Jedna návštěva 

hledačů z VAS vyjde asi na 25 tisíc Kč a zásadně nepracují v noci. Koncem měsíce 

dubna bude do obce dodán avizovaný nový traktor, se kterým vás příště rád 

seznámím. 

Co v nejbližší době připravujeme? V oblasti investic to bude oprava a zpevnění 

některých místních a účelových komunikací v obou obcích. Tyto opravy bude 

provádět firma Hroší stavby Morava, která nám realizovala zasíťování stavební 

pozemků. 

V oblasti sportu vás zveme v sobotu 15. dubna na tradiční turnaj ve stolním 

tenise neregistrovaných o Pohár starosty obce. Pozvánka v další části 

Zpravodaje. Další akcí dubna bude také již tradiční pálení čarodějnic, 30. dubna 

za kulturním domem, rovněž pozvánku naleznete v další části Zpravodaje. 

Naše základní a mateřská škola připravuje s kulturním výborem obce oslavy 

140. výročí založení školy, které se uskuteční v sobotu 27. května.  Upozorněte 

všechny její absolventy i rodáky a pokud možno je pozvěte. Kromě prohlídky a 

setkání učitelů bude i bohatý program v sále kulturního domu i ve venkovním 

areálu za kulturním domem. 

Probíhají i přípravy na letos již 9. Malohanácký jarmark, který se koná v sobotu 

29. července v areálu za kulturním domem. Dospělí, ale i děti se mohou těšit na 

bohatý kulturní program. 

I když je za námi teprve první čtvrtina letošního roku, Svazek obcí Malá Haná 

začal připravovat materiály pro kalendář roku 2024. Tématem toho příštího 

budou recepty jídel z Malé Hané. Obracíme se tímto na naše skvělé kuchařky 

s výzvou, aby se do této akce zapojily. Požadujeme recept i fotku a neservírované 
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jídlo  kvalitně nafotit . I když to není zatím jisté, snad po vydání kalendáře 

proběhne i soutěž s ochutnávkou. Materiály můžete již nyní odevzdávat na 

obecním úřadu. 

Tolik ve stručnosti k tomu, co v měsíci březnu proběhlo, i výhled hlavních akcí, 

které nás v blízké době čekají. 

 

 

A závěrem, protože doufám, že se Vám ještě tento 

Zpravodaj dostane do rukou před svátky, bych Vám 

chtěl popřát jménem svým, starosty obce i 

zastupitelstva obce, krásné, veselé  a radostné prožití  

velikonočních svátků.  

                        

Petr Dvořáček 
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Usnesení z 6. zasedání zastupitelstva obce ze dne  

Datum konání:   29.3.2023 
 
Čas konání:           17:00 hod. 
  
Místo konání:        zasedací místnost OÚ Vanovice 
 
Přítomni:          Jiří Bohatec, Bc. Svatopluk Dračka, Petr Dvořáček, Lenka 

Chalupová, Linda Krejčiříková, Josef Pavlík st., Josef Pavlík ml., 
Miroslav Přibyl 

 
 
Omluveni: Lukáš Kohoutek 
 Lenka Chalupová – pozdější příchod 
 Bc.Svatopluk Dračka – pozdější příchod 
 
Ověřovatelé:   Linda Krejčiříková 
 Josef Pavlík ml. 
 
Zapisovatel: Ing. Marie Zouharová 
 
 
 
Program:    

   
1. Kontrola usnesení z 5.zasedání zastupitelstva obce 
2. Zpráva o činnosti výborů 
3. Smlouva č. 1210400895 o poskytnutí podpory ze SFŽP 

4. Žádost o podporu Linky bezpečí  

5. Inventarizace majetku k 31.12.2022 

6. Rozpočtové opatření 

7. Různé, závěr 

 

 

a) Usnesení 1/6: ZO schválilo program 6.zasedání zastupitelstva obce 

b) Usnesení 2/6: ZO bere na vědomí plnění usnesení z 5. zasedání zastupitel-

stva obce a k zápisu nebylo vzneseno žádných námitek 

c) Usnesení 3/6: ZO bere na vědomí zprávy o činnosti výborů   

d) Usnesení 4/6: ZO schvaluje Smlouvu č. 1210400895 o poskytnutí podpory 
ze Státního fondu životního prostředí České republiky, Kaplanova 1931/1, 
148 00 Praha 11, Chodov, IČ 00020729 na výsadbu 55 ks listnatých stro-
mů ve výši 191.050,- Kč a pověřuje starostu obce podpisem smlouvy 

e) Usnesení 5/6: ZO schvaluje výši daru 2.000,- Kč  pro  Linku  bezpečí  z. s., 
Ústavní 95, 181 02 Praha 8, IČ 613 83 198  
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f) Usnesení 6/6: ZO schvaluje Zprávu k inventarizaci majetku, závazků a po-

hledávek obce Vanovice k 31.12.2022, tj. za rok 2022 

g) Usnesení 7/6: ZO bere na vědomí rozpočtové opatření č. 1 

h) Usnesení 8/6: ZO schvaluje nákup přístroje na vyhledávání poruch na vo-

dovodním řadu zn. Hydrolux HL 7000SET PRO dle cenové nabídky 

z 28.3.2023 

i) Usnesení 9/6: ZO bere na vědomí informaci o výměně LED svítidel v části 

obce Drválovice, informaci o uskutečněné Povodňové prohlídce na Semíči 

j) Usnesení 10/6: ZO schvaluje Darovací smlouvu na podporu Linky bezpečí 
z. s., Ústavní 95, 181 02 Praha 8, IČ 613 83 198 ve výši 2.000,- Kč a pověřu-
je starostu obce podpisem smlouvy 

k) Usnesení 11/6: ZO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 10.000,- Kč na po-

řádání letních koncertů Českobratrské církve evangelické Vanovice 

l) Usnesení 12/6: ZO schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 

na pořádání letních koncertů Českobratrské církve evangelické  Vanovice, 

Vanovice 60, 679 36 Vanovice, IČ 494 63 934 ve výši 10.000,- Kč a pověřu-

je starostu obce podpisem smlouvy 

m) Usnesení 13/6: ZO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 2.000,- Kč na pořá-

dání příměstského tábora Českobratrské církve evangelické Vanovice 

n) Usnesení 14/6: ZO schvaluje Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 

na pořádání příměstského tábora Českobratrské církve evangelické  Vano-

vice, Vanovice 60, 679 36 Vanovice, IČ 494 63 934 ve výši 2.000,- Kč a po-

věřuje starostu obce podpisem smlouvy 

o) Usnesení 15/6: ZO bere na vědomí informaci o stavu investičních a nein-

vestičních akcí v měsíci březnu 2023 
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Divadelní představení Manželka se nepůjčuje 

V sobotu  11. března se po covidové odmlce,  i přes nevlídné počasí,  zaplnil sál 

kulturního domu větším množstvím diváků, aby přivítali divadelníky z Městečka 

Trnávky. Ti se nám tentokrát představili s komedií Jana Havláska „ Manželka se 

nepůjčuje“.  Celý 15 cti členný soubor nás skvělým výkonem natolik pobavil, že 

potlesk zazníval i v průběhu představení 

Komedie plná zajímavých setkání. Příběh starého mládence Honzy a jeho 

kamarádů o zpočátku nevinné sázce rozpoutá kolotoč nepředvídatelných 

událostí.  Zvláště jsme všichni ocenili výkon tetičky hlavního hrdiny, kterou hrál 

mužský maskot. Ten svoji ženskou roli zvládnul celou v malohanáckém nářečí, 

což bylo stylové a skvělé.  

A závěrečné ponaučení z představení ?  Manželka se pánové,  fakt nepůjčuje. 
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Děti ze školní družiny v knihovně 

Měsíc březen byl pro děti ze školní družiny měsícem knihy. Připomněly si 

nejznámější večerníčky, vyrobily si originální záložku do knížky.  Po obědě  četly  

z pohádkové knížky Povídání  o  pejskovi a kočičce od českého ilustrátora a 

spisovatele Josefa Čapka. V pátek před začátkem jarních prázdnin jsme navštívili 

místní knihovnu. Paní knihovnice Lada Kučerová měla pro děti nachystaný 

program s velikonoční tématikou. Vyrobily si velikonoční obrázek a nazdobily 

velikonoční vajíčko. Prohlédly si knihy, které je zaujaly a pochutnaly si na 

připraveném pohoštění. V knihovně se nám moc líbilo a tímto děkujeme paní 

knihovnici Kučerové za připravený program.       

     Lenka Zacharová, vychovatelka školní družiny 
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Spolupráce s knihovnami 

Po jarních prázdninách pokračovala spolupráce s knihovnami, tentokráte 

s Regionálním oddělením Knihovny Boskovice. Na návštěvu k nám přijely dámy 

Hanka Matulová a Helena Jalová, jejich tým posílila také místní knihovnice, paní 

Lada Kučerová. Pro děti si připravily knihu Aleny Mornštajnové, Kapka  Ája. Paní 

knihovnice četly ukázky z knihy, ukazovaly ilustrace, dále měly připravené hry a 

zábavné úkoly. Programu se zúčastnily jak žáci základní školy, tak děti 

z mateřské školy. V tématu Voda a vodníci budeme ještě pokračovat celý rok.  

Děkujeme dámám z knihovny za návštěvu a krásný program pro naše děti.  

  Ivana Pfefrová, ředitelka školy 
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Brigáda na fotbalovém hřišti 

Členové oddílu malé kopané Panthers Vanovice, po úspěšném zvládnutí 

organizace obecního plesu, začali s přípravou fotbalového hřiště na novou 

sezónu, která zahajuje již 8. dubna t. r. 

V rámci dvou brigád prováděli úklid hřiště 

od náletů listí i staré trávy a také ve dvou 

etapách seli na hřiště trávu a hřiště hnojili. 

Vzhledem k těmto pracím bude asi první 

utkání 8. dubna s  TJ Sokol Valchov 

odehráno na hřišti soupeře.                                                     

                                                    Josef Pavlík ml. 
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Výměna světel v Drválovicích 

V Drválovicích proběhla první část výměny svítidel veřejného osvětlení. 

Instalace nových svítidel sleduje výrazné snížení spotřeby a tím i ceny za 

elektřinu. Bylo zatím vyměněno 10 svítidel se spotřebou 30 W, za světla 50 nebo 

70 W. V akci budeme dále pokračovat. Pro celkovou obměnu zbývá ještě 23 

světelných bodů. Celkové náklady předpokládáme ve výši 70 tis Kč + práce 

plošiny. Tato změna přinese úsporu 3 MWh  za rok.  Byla zkolaudována nová síť 

NN pro výstavbu RD a zároveň celé Drválovice přepojeny na nový transformátor. 

Bohužel při přepojení nedošlo k propojení VO u krajské komunikace. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přátelé přírody   -   včel a včelaření 

 

Přátelé přírody - včel a včelaření 

 Zima je za námi! Včelky hledají první sněženky, 

bledulky, krokusy, čemeřici…  A já zase píši o 

nás pro Vás.    Kdo o sobě nedá vědět, jako by 

nebyl.  

      Omlouvám se všem ctitelům zimních 

radovánek, milovníkům sněhem posypané 

krajiny a poletujících bílých vloček. Pro včelaře nejsou měsíce prosinec, leden, 

únor favority. Snad jenom trochu u čaje s medem, nebo u pohárku horké  či 

studené medoviny . To dle chuti. 
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     Sebrali jsme poslední měl a hodnotíme jak včelky přežívají zimu. U někoho o 

Vánocích/bylo teplo/, ale většinou 1.a2. března to zahučelo. Sluníčko a cca 

10stupňů C zabraly, včelky vylétly. Říkáme tomu první prolet .Pročistí se, 

přinesou trochu vody a hledají pyl – startér nového roku včel.  Cukry v zásobách 

ještě mají, ale čerstvá bílkovina/pyl/ je podmínkou startu intenzivního rozvoje. 

     Jak u nás dopadla zima? To nejlépe ukáže pár čísel: 

 Je nás 83. Do zimy/ k 1.9.2022/ jsme šli s 940 včelstvy. Při únorovém sčítání 

prováděném při zimním sběru měli byl stav 793, tj.- 147 včelstev. Procentuálně 

vyjádřeno je to 84,4% z podzimních stavů. Nejsme výjimka- v okrese je to 82,5 

% s úbytkem 1907 včelstev. Obecně je to hodně. Ještě není konec dubna. Vývoj 

počasí směrem k jaru nám taky zatím moc nepřeje. Chybí slunné dny s teplotou 

víc než 10 stupňů. 

     Je těžká doba, asi nejen pro obor včelařství. Každý včelař si zodpovídá za svůj 

chov, svoje včely. To je hodně práce a finanční náročnost vyletěla strmě nahoru- 

ceny  léků, cukru, potřeb pro včelaře ,pokrácení dotací. Pro zajímavost: roční 

dotace na chov 1 včelstva byla cca 160,-Kč. V letošním roce je zkrácena na 

polovinu. Úsměvné? Ne, k pláči.  A to je pan ministr zemědělství také včelař. 

Dokážeme házet miliardy na projekty, které hlava nebere, na pochybné 

neziskovky atd. Obor, který je sice zemědělskou  výrobou/ tak je zařazen/, ale 

jehož stopa je prokazatelně prospěná, významná a ekologicky zelená hodíme 

přes palubu. Pořád dokola – tahanice o peníze.                                                                        

    Ne musím o tom  přestat psát, černá barva ke včelkám nepatří. Je to asi tím, že 

je 5. března, venku -4  stupně C  a  fučí studený vítr. 

     Sami si musíme pomoct. Chce to hlavně zapálené lidi, ochotné odvést  práci 

pro myšlenku a kolektiv. Kde je vzít? Ohlédněme se v časové řadě hodně dozadu. 

Zůstaneme při tom ohlédnutí tady doma na Malé Hané. Cituji ze zakládací listiny 

spolku : 

     „Na podnět p .Augustina  Pelikána  kaplana v Knínicích  byla svolána panem 

Josefem Okáčem v listopadu roku 1925 schůze včelařů, by se poradili, zdali by 

bylo možno utvořit místní včelařský spolek. Toto se potkalo s plným souhlasem 

všech přítomných. Na schůzi byl vyzván pan Josef Okáč, aby podnikl věci 

potřebné k založení spolku, čemuž jmenovaný milerád vyhověl a ještě v prosinci 

téhož roku svolal  I. řádnou valnou hromadu.  

    Spolek čítá 18 členů, z toho několik nevčelařů zvaných přátelé přírody z čehož 

povstal název spolku: 

     Spolek včelařů a přátel přírody pro Knínice a okolí „. 
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    Činnost spolku v současné době zajišťuje pětičlenný výbor a jedenáct 

včelařských důvěrníků. Ti mají svůj obvod v obci, kde žijí. Znají prostředí, lidi, 

kteří včelky chovají. Jejich dobrovolná práce pro kolektiv si zaslouží obdiv, úctu 

a poděkování. To rád a ze srdce činím, vřelé díky. 

Problematickou je však celková aktivita členů spolku. Vysoký věkový průměr je 

limitem aktivit, které jsou tím pádem spojovány pouze s péčí o svoje včelí 

hospodářství. Mladší členové/ v našem případě pod 60 let/ nejen, že se nehrnou 

k práci pro spolek, ale práce funkcionářů využívají ke svému pohodlí jako servis- 

dones, vyplň, vypiš, odevzdej – až k domovním vratům. Za nimi je pohoda, 

soukromí, nulová aktivita pro společnou práci, maximálně aktivita o uplatnění 

vlastního produktu na trh.   

     Pro spolek nejde vyčlenit mimo neaktivní- pasivní včelaře. Jejich péče-nepéče 

o včelstva by přinesla zmar v celém prostoru. Včelky neznají hranice ani je nelze 

zavřít do králíkárny. 

     Společenská nálada je blbá, složitá. V roce 2020 jsme si řekli, že  100 leté 

výročí vzniku spolku je motivem pro bohaté  aktivity. V jednotlivých obcích 

máme  podporu, ta je obecně i ve veřejnosti. Vás, naše příznivce a přátele 

přírody, kteří kolem sebe vidí  a vnímají čmeláky, motýly, vosy, vrabce i sýkory 

žádám, abyste v přátelství a podpoře vytrvali. 

Děkujeme.                                                            Josef Vala -  předseda ZO ČSV Knínice 
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Výroční valná hromada Sokola 

 

VÝROČNÍ VALNÁ HOMADA TJ SOKOL VANOVICE 
 
V pátek 31. 3. 2023 proběhla v KD výroční valná hromada TJ 
Sokol Vanovice, z.s. Předseda spolku Fr. Kubín přednesl zprávu o činnosti za rok 
2022, dílčí zprávu za šachový oddíl podal Michal Čejka a za volejbal Roman Hrdý. 
Jitka Špidlová seznámila přítomné s hospodařením spolku. Usnesením byl 
schválen plán činnosti na rok 2023 - tedy zachovat pro příští sezónu 2 družstva 
ve stolním tenisu, nasadit družstvo šachistů pro okresní přebor, pokračovat ve 
zdravotním cvičení na gymballu, hodinách volejbalu a kroužku stolního tenisu 
pro děti. Kladně byla přijata výzva ČASPV k účasti na nácviku hromadné skladby 
žactva pro XVII. Všesokolský slet, který proběhne v prvním červencovém týdnu 
roku 2024 v Praze. Sportovní výsledky jsou ve zpravodaji uváděny průběžně, 
proto nejsou v této zprávě znovu prezentovány.                                
                                                                                                                              Jitka Špidlová 
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Sběr velkoobjemového a nebezpečného odpadu 

Na přelomu března a dubna proběhl v obou našich obcích sběr nebezpečného 

odpadu a ve Vanovicích podle nových pravidel i sběr velkoobjemového odpadu. 

Myslím si,  že se organizovaný sběr velkoobjemového odpadu osvědčil, i když se 

v době, kdy v prostoru nebyl žádný dohled, objevili se zde některé tradiční 

prohřešky. Naplněn byl 1 velkoobjemový kontejner velkoobjemového  jeden 

nebezpečného z obou obcí. 

    

POZVÁNKY 

 

Myslivecký spolek z.s. ve Vanovicích a Obec Vanovice  – Ukliďme Česko   
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Zápis do Základní i mateřské školy Vanovice  - termíny 

ZŠ a MŠ Vanovice oznamuje termíny zápisů do školy a mateřské školy:    
 

 
 
 
 
 
 
 

Termín je platný také pro případný zápis dětí z Ukrajiny. 
 
Mgr. Ivana Pfefrová, ředitelka školy 
ZŠ a MŠ Vanovice 

 

                      Pozvánka na turnaj ve stolním tenise 

 

pracoviště termín čas 

základní 

škola 

12. 04. 2023 13.30 – 16.00 

mateřská 

škola 

02.05. – 

05.05.2023 

08.00-10.00, 14.30 – 

16.00 
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Vanovice – recepty – výzva 

 

Svazek obcí Malá Haná zahájil přípravu 

nového kalendáře na rok 2024. Tentokrát si 

vybral zajímavý námět. Recepty z Malé Hané. 

Obracíme se na Vás, naše čtenáře, ale i ostatní 

s výzvou: 

Pokud máte nějaký vlastní zajímavý recept na jídlo, který pochází od Vás nebo 

jste jej převzali z rodinné tradice, uvařte jej, naservírujte, napište recept a spolu 

s 3 – 4 kvalitními fotkami  jej odevzdávejte na Obecní úřad. Vybráno bude asi 10 

nejlepších z našich obcí, které potom budou v kalendáři zveřejněny i s jejich 

autorem. 

Pozvánka na Pálení čarodějnic 
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Volejbal – výzva a pozvánka                 

 

Volejbal Vanovice/Drválovice 

 

 

Baví Tě volejbal ? Nikdy jsi ho nehrál, ale chtěl/a/ bys to zkusit? 

Přijď se podívat, nebo si rovnou zahrát každý čtvrtek od 18 do 20 hod do 

kulturáku ve Vanovicích. 

Respektující přístup, pohodová atmosféra, přátelský kolektiv. 

K dispozici je venkovní volejbalové hřiště i krytá hala a zázemí kulturního domu. 

 

Amatérským volejbalovým nadšencům napříč regionem nabízíme vzájemnou 

spoluúčast, nebo doplnění na turnájcích a přátelských setkání v rámci volejbalu, 

ale třeba i pomoc s organizací takového setkání, případně podpora pravidelných 

tréninků. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V případě zájmu nás neváhej kontaktovat na tel. 775 235 538, fcb. volejbal 

Vanovice/Drválovice, nebo na fcb. roman.hrdy.73  
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Jubilanti v měsíci  dubnu  2023   
 

Zdeněk  Zeman             -                      Vanovice     

Marcela Sušilová          -                     Drválovice 

Ludmila Vrbasová        -                     Vanovice  

Michal  Gonšor               -                    Vanovice 

Milan Kamba                 -              Drválovice 

 

 

Našim  milým oslavencům  přejeme hodně zdraví, spokojenosti a ještě 

mnoho krásných let života. 

Upozornění: Pokud si někdo z jubilantů nepřeje zveřejnění svých narozenin, sdělte 

to s předstihem na Obecním úřadě Vanovice. 

 
 

Pohotovostní služby na zubním 
oddělení   

 
Víkendy od 8-13 hod., mimo uvedenou dobu je služba 

zajištěna v Brně, Úrazová nemocnice, Ponávka 6 –  
tel.č.: 545 538 111 

 
 

 

1.4. MDDr. Potůček Jiří  Blansko, Pražská 1b      516 419 538 

2.4. MDDr. Prachařová Iva  Poliklinika Blansko, Sadová 33     725 906 610 

7.4. MUDr. Roth Pavel  Ostrov, Zdrav. středisko      516 444 326 

8.4. MUDr. Roubalová Veronika Černá Hora, Zdrav. Středisko      723 184 842 

9.4. MUDr. Řehořek Tomáš  Poliklinika Blansko, Sadová 33     516 488 453 

10.4. MUDr. Řehořek (MUDr. Řehořková) Poliklinika Blansko,Sadová 516 488 453 

15.4. MUDr. Semrádová Danuše Sloup, Zemspol, 221       516 435 203 

16.4. MUDr. Sládek Jiří   Velké Opatovice, Mládežnická      516 477 319 

22.4. MDDr. Soldmann Martin Lomnice, Tišnovská 80       549 450 128 

23.4. MUDr. Soldmannová Svatava  Lomnice, Tišnovská 80       549 450 128 

29.4. MUDr. Ševčík Štěpán  Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 454 

30.4. MUDr. Staňková Vlasta  Jedovnice, Zdrav. středisko      516 442 726 
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SPORT 

 

Stolní tenis a šachy    

STOLNÍ TENIS 
 
Regionální přebor III. třídy                                       Regionální přebor IV. třídy 
 
 
 
 
Vanovice A _ Svitávka A  9 : 9                               Vanovice B - Voděrady B  6 : 12 
Body: Palbuchta K.    3,5                                          Body: Kubín F.        3,5 
          Klement R.        3                                                      Palbuchta K. 1,5 
          Gonšor M.        2,5                                                    Chlup R.         1 
 
Brťov - Vanovice A                                                  Velenov B - Vanovice B  12 : 6 
Body: Klement R    3,5                                              Body: Palbuchta K.   3 
          Gonšor M.     2                                                           Kubín F.          2 
          Kubín F.        1,5                                                         Chlup R.         1 
          Palbuchta K.  1 
 
Sezona 2022/23 je dohrána. V konkurenci 12 družstev skončil náš 
"A" tým v RP III. na 4. místě a družstvo B v RP IV. obsadilo 5. 
příčku. 
 
 
ŠACHY 
Také okresní přebor družstev v šachu 2022/23 je ukončen.     
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Malá kopaná 

Jak už jsem Vás informoval v úvodu, naše družstvo 

Panthers Vanovice bude naši obec representovat opět 

ve 4. Zeas lize, kde jak vidíte v úvodní tabulce bude 

soutěžit 10 přihlášených družstev.  Budeme vám 

přinášet každý měsíc výsledky našeho tým i pozvánku 

na domácí zápasy v nejbližších termínech. 

Sobotní úvodní utkání s TJ Sokol Valchov se kvůli úpravě našeho hřiště 

uskuteční po dohodě na hřišti soupeře v neděli  9. dubna. 

Takže poprvé až 29.4. 

TABULKA - 4. ZEAS LIGA 

Pořadí Tým Zápasy Výhry Remízy Prohry Skóre pro Skóre proti Body 

1 DL Lysice 0 0 0 0 0 0 0 

1 FC ALUPO Dolní Lhota 0 0 0 0 0 0 0 

1 FC AUTO-BENKE Ráječko 0 0 0 0 0 0 0 

1 FC Brťov 0 0 0 0 0 0 0 

1 FK Holešín / Kuničky 0 0 0 0 0 0 0 

1 FK Obora 0 0 0 0 0 0 0 

1 MK JISKRA Brněnec 0 0 0 0 0 0 0 

1 PANTHERS Vanovice 0 0 0 0 0 0 0 

1 St.B Jabloňany/Lhota Rapotina 0 0 0 0 0 0 0 

1 TJ SOKOL Valchov 0 0 0 0 0 0 0 

4. ZEAS LIGA - ROZLOSOVÁNÍ 2023 

Kolo Datum Čas Událost Výsledky 

1 9.4.2023 17:00 
TJ SOKOL Valchov  -  PANTHERS Vanovice - - 

3 29.4.2023 17:00 PANTHERS Vanovice - St.B Jabloňany/Lhota R.  - 

 

 

https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-tj-sokol-valchov/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-tj-sokol-valchov/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-tj-sokol-valchov/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-tj-sokol-valchov/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-dl-lysice/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-dl-lysice/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-dl-lysice/
https://www.smfbl.cz/event/panthers-vanovice-dl-lysice/
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Historie – pokračování založení JZD Vanovice 

Pokračování z minulého čísla 

Naše republika se postupně dostala na úroveň, která nám zajišťovala 

soběstačnost ve všech základních produktech. V mase, mléce, vejcích obilí, ovoci 

i zelenině. I moje babička, která při zakládání družstva honila zakladatele 

vidlemi, po 30 letech naznala, že ji to družstevničení osvobodilo od hrozné 

každodenní dřiny, bez volného dne. I výdělky, z počátku na úrovni přežití se 

dostávaly na srovnání s průmyslem. Zemědělství zaměstnávalo velké množství lidí 

z jednotlivých svých obcí, zvyšovala se úroveň techniky a mechanizace. Na 

prosperitě družstev vydělávaly i obce, kdy jim družstva zajišťovala různé služby, 

od údržby komunikací, pomoc při výstavbě infrastruktury, až po kulturní vyžití. I 

zemědělci poznali co je to podniková rekreace, dovolená, výstavby bydlení pro 

mladé rodiny. 

Bohužel tento rozkvět našeho zemědělství skončil v 90 tých letech minulého 

století. V r. 1992 došlo k tzv. transformaci zemědělských družstev na soukromé 

podnikatelské subjekty. Jednotlivé podniky se opět rozdrobily, vlastníci půdy 

dostali své pozemky zpět do svého vlastnictví, ale i techniku v rámci restitucí. 

A jsme zkráceně v současnosti. Vstoupili jsme do EU, která nám stanovila kvóty 

co a kolik můžeme vyprodukovat. Stali jsme se opět závislí na dovozu často 

nekvalitních potravin ze států EU, které díky vyšším dotačním příspěvkům EU a 

svých vlád jsou pro nás nedosažitelnou konkurencí. Závislost u některých komodit 

je více jak 50 %. 

Těžko se mě s tímto konstatováním končí, když vidím, jak jsou kvalitní 

zemědělské pozemky zastavovány sklady a montovnami zahraničních firem a 

z našich lidí se stává levná pracovní síla vytvářející zisky, které odcházejí svým 

majitelům mimo naši republiku. 

Tolik jen úvodem k družstevnictví u nás v našich končinách a nyní se již podíváme, 

jak vše proběhlo ve Vanovicích. 

Nebudu si vymýšlet údaje, které neznám, neboť žiji ve Vanovicích až od r. 1975, 

ale budu vycházet z materiálů ověřitelných v naší kronice, které zaznamenal pan 

Jiří Chmelař – kronikář a člověk, který se svojí manželkou v JZD Vanovice až do 

odchodu do důchodu pracoval.  

I když vlastní družstva ve většině obcí byla zakládána až v padesátých letech 

minulého století, ve Vanovicích se začalo s přípravou již v roce 1949. 
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První akcí bylo založení přípravného výboru JZD Vanovice. První informace se 

objevuje v zápise výborové schůze MO KSČ ze dne 23.3. 1949, kdy Rudolf 

Drábek, družstevní důvěrník podává zprávu, jak má být složen přípravný výbor 

JZD: 

Kalabus Josef      rolník                              za Vodní družstvo 

Šméral František  rolník         za KSČ 

Boháček Kamil     rolník                               za Vodní družstvo 

Pospíšil Josef     rolník                               za stranu lidovou 

Bohatec Rudolf   rolník                                za Strojní družstvo 

Krejcar František   rolník a bednář                  za KSČ 

Sedlák František    rolník                            za Strojní družstvo 

Šenk František                                        školkař 

Chmelařová Irma    Jednotný svaz Českých zemědělců 

Kalabusová Josefa   v domácnosti                    za prádelní družstvo 

 

Tento návrh byl připraven byl připraven podle zápisu ze schůze, pro zástupce 

kraje na 27.3. 1949 ke schválení. 

Ve výborové schůzi 27.3. 1949 byl seznam změněn a doplněn o Augustina 

Kalabuse za strojní družstvo, Rudolfa Drábka družstevního důvěrníka za KSČ a o 

Karla Dokoupila agronoma za KSČ. Sedlák František a Kalabusová Josefa nebudou 

členy přípravného výboru, budou jen jako odborníci docházet do schůzí 

přípravného výboru JZD. 

Na členské schůzi téhož dne, tedy 27.3. 1949 bylo v diskuzi poukazováno na 

odpor v obci proti založení JZD. Pomoc při jednání s členy přípravného výboru i 

ostatními zemědělci tehdy přislíbil p. Odehnal z Boskovic, okresní instruktor KSČ. 

Z dalšího období zápisy chybí a tak další se objevuje až v roce 1952, konkrétně 

5.4., kdy se do výboru dostavil s. Grulich, který objasňoval různé problémy na 

konkrétních případech JZD Šebetov. 

Propagaci společného hospodaření propagoval i s. Minx na členské schůzi KSČ 

21.11. 1952. 
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Další záznam je z výroční členské schůze KSČ ze dne 26.3. 1953, ze kterého je 

již patrno, že zde byly podepisovány první přihlášky do JZD Vanovice. 

s. ing. Sedlák Josef se ptal, zda všichni členové strany již přihlášky podepsali a 

zdůraznil, že hlavně oni musí být průkopníky nového života na vesnici. 

Je třeba doplnit, že v roce 1952 hospodařilo ve Vanovicích 18 větších zemědělců, 

kteří drželi pár koní, 60 zemědělců, kteří drželi pár tažných krav a 

malozemědělci, kteří drželi 1 krávu a chodili do zaměstnání. 

Koncem roku 1952  začala probíhat agitace na založení JZD. Někteří zemědělci 

těžko plnili své dodávkové povinnosti jak v obilí, tak v mase které jim byly 

předepsány. 

Agitační dvojice členů KSČ s. Kopecký Vratislav, předseda MO KSČ a Josef 

Chalupa, tajemník MNV se nesetkali všude s porozuměním pro nový způsob 

hospodaření. Většina zemědělců z Vanovic však přihlášku podepsala. 

V únoru 1953 byl ustaven zakládající výbor, jehož vedením byl pověřen Pospíšil 

Josef z č.p. 28 za stranu lidovou, pozdější první předseda JZD Vanovice. 

Připravena byla 1. členská schůze. Zažádáno bylo o provedení o HTÚP, což je 

hospodářsko - technická úprava půdy / Scelování pozemků a rozorávání mezí v procesu  

kolektivizace venkova./ 

Byla provedena klasifikace vneseného živého inventaře. Užitkový dobytek byl sveden 

do společných stájí v č. 5, 4, 53, 3, 32. Nevhodný dobytek k chovu byl dodán na 

jatka. 

Prvním základem mechanizace se staly traktory Farmall a Ferguson, které již dříve 

vlastnilo Strojní družstvo. 

Založené JZD bylo tzv. II. Typu, teprve po zbudování vlastních společných objektů 

přešlo na III. typ. 

Mimo družstvo zůstali všichni školkaři, původní Vlkův stepařský závod byl zestátněn a 

rozpuštěn. Školkaři se zapojili do Okresního komunálního podniku v Boskovicích a do 

JZD Vanovice se vrátili a zapojili v roce 1957. 

/ Tím končí úvodní povídání o začátcích založení JZD ve Vanovicích, příště něco o jeho 

předsedech a budování společných hospodářských budov/ 

 

Zpravodaj Vanovic-Drválovic vydává Obecní úřad ve Vanovicích. Cena Zpravodaje 

je 5,- Kč. Příspěvky můžete zasílat  na e-mailovou adresu: vanovice@vanovice.cz 

 

mailto:vanovice@vanovice.cz

